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Dart-talent på blot 15 år sætter nu kurs mod EM i Litauen

MESTERSKAB – I novem-
ber sidste år genoptog den 
dengang 14-årige skoleelev 
Andreas Seemann fra 
Bramming en interesse fra 
den tidlige barndom. Han 
begyndte at spille dart. I 
dag er han fyldt 15 år, men 
han har også gjort ikke så 
lidt af en lynkarriere, når 
det gælder pilekast mod 
skydeskive. Han er nemlig 
udtaget til europamester-
skaberne, der finder sted i 
Litauens hovedstad, Riga, 
om ganske få uger.

Vejen til den internationale 
scene er gået via Aabenraa 
Open, hvor en tredjeplads 
sikrede Andreas Seemann 
en plads i talentgruppen. 
Herfra gik turen først til 
Sjælland og videre til de 
jysk-fynske mesterskaber i 
Randers.

Næste udfordring var et 
internationalt stævne for 
juniorer fra hele verden – 
og så var det, at familien 
Seemann på Engdraget i 
Bramming modtog en helt 
speciel melding fra den dan-
ske landstræner: Andreas 
skal på landsholdet og er 
udtaget til EM i Riga.

Stolte forældre
”Selvfølgelig er vi stolte,” 
fortæller Andreas’ forældre, 
Randi og Michael Seemann. 
Han er selv aktiv dartspiller 
med flere mesterskaber og 
turneringer i både ind- og 
udland bag sig. Randi 
Seemann er mere typen, 
der hepper fra sidelinjen 
og sørger for, at der er 
rene sokker i sportstasken 
– men begejstringen for 
dartspillet deler de, både i 

Esbjerg-klubben Bakkedart 
og på ’træningsbanen’ 
hjemme på Engparken.

Andreas Seemann er selv 
lidt mere beskeden. Her og 
nu er han mere optaget af, 
at turen til Riga betyder, at 
han skal flyve for første gang 
– og så skal han afsted uden 
forældrene. Han vil dog 
være i godt og trygt selskab 
hele vejen. Det forsikrer 
begge forældrene, der så 
må nøjes med telefoniske 
bulletiner om ’slagets gang’ 
undervejs.

”Vi er helt trygge. Der er 
et fantastisk sammenhold 
mellem de unge spillere på 
tværs af landet. De passer 
godt på hinanden – og de 
voksne, der er med, skal 
nok vide, at tage sig af dem 
alle på bedste vis,” forsikrer 
Randi Seemann.

Til hverdag går Andreas 
i 8. klasse på Bakkevejens 
Skole. To gange om ugen 
træner han i Esbjerg-klub-
ben, og hver dag træner han 

Andreas Seemann fra Bramming begyndte at spille i november. 
Siden har han gjort lynkarriere og træner intensivt hver uge

Friskole-fædre gravede meterdybe huller i jorden
FRITID – Tre friske fædre til 
elever på Bramming Friskole 
på Gabelsvej troppede for et 
par uger siden – helt frivil-
ligt – op på skolen, hvor de 

bevæbnede sig med spader 
og skovle for at grave ikke 
færre end seks meterdybe 
huller i jorden. Heri fik de 
placeret seks solide stolper, 

der, forhåbentlig i mange 
år, skal bære tre spritnye 
hængekøjer, der er bevilget 
til friskolen og dens SFO 
som en gave fra Friluftsrådet 
– men nu er det altså ikke 
meningen, at hverken pæda-
goger eller elever skal ligge 
og drive den af i skoletiden, 
forsikrer skoleleder Anna 
Lise Lunde Petersen.

”Ideen er, at de skal bruges 
til leg og sjov i frikvarter og 
efter skoletid, men både børn 
og voksne kan da have brug 
for at tage en ’slapper’ ind 
imellem,” fortsætter skolele-
deren, der samtidig slår fast, 
at nok er skolens legeplads 
og grønne arealer lukket af, 
men de er ikke lukkede.

”Det betyder, at alle 
kan bruge området uden-
for skoletid. Det er der 
flere, der benytter sig af, 

Friluftsrådet har bevilget penge til tre hængekøjer, men det er 
nu ikke planen, at hverken børn eller voksne skal drive den af

Ældreminister til Grundlovsmøde
KJÆRGÅRD – Ældreminister Mette Kierkgaard lagde 
Grundlovsdag vejen forbi Kjærgård Landbrugsskole, 
hvor man er i fuld gang med at forberede markeringen 
af skolens 75 års jubilæum den 25. oktober. Grund-
lovsarrangementet blev i øvrigt særdeles velbesøgt, 
og det var nødvendigt at sætte flere stole frem, inden 
forstander Lasse Iversen Hansen kunne byde dagens 
mange gæster velkommen. På billedet får forstander 
og minister sig en stille snak. 

65.000 kroner til nye stole
GØRDING – Mødestedet i Gørding, der arrangerer 
alskens tiltag for byens ældre borgere og andre interes-
serede – og som inden længe flytter fra Lindegården til 
byens idræts- og kulturcenter – har fået 65.000 kroner 
fra Nordlys’ Vækstpulje. Pengene skal bruges til nye 
stole i det nye mødested, der ventes at åbne i september.

Tre onsdage med gratis hundetræning
BRAMMING – Tre onsdage i juni og juli, den 26. 
juni samt den 3.- og den 10. juli inviterer Danmarks 
civile Hundeførerforening, DcH, til gratis agility på 
Industrivej 21a i Bramming. Alle hunde og deres ejere 
kan være med. Træningen, der varer fra 18.30 til 20.00, 
bliver tilpasset den enkelte hunds alder og størrelse, 
oplyser foreningen.

Sydbank betaler for festtelt i Gørding
GØRDING – Sydbank Fonden har sponsoreret 25.000 
kroner til byfesten i Gørding. Det betyder, at udgiften til 
leje af teltet på festpladsen er dækket ind i tre år – og af 
den gode grund, er teltet nu omdøbt til Sydbank Teltet.

200.000 kroner til Idræts- og Kulturcentret
GØRDING – I forbindelse med generalforsamlingen i 
Gørding Hallen overrakte foreningen Gørding Hallens 
Venner 200.000 kroner, der er samlet ind, og skal bruges 
til renovering af centret.

Menighedsråd kalder til sogneudflugt
VEJRUP – Deltagerne kommer vidt omkring, når 
menighedsrådet i Vejrup torsdag den 29. august 
inviterer til sogneudflugt. Der er afgang fra Vejrup 
Kirke klokken otte og opsamling ved Endrup Natur 
Park et kvarter senere. Første stop er Filsø Ellipsen og 
Besøgscenter. Herefter fortsætter udflugten til Vedersø 
Kirke, Restaurant Havtorn, Vedersø Gamle Skole og 
Enemærkets Hostahave ved Ringkøbing. Undervejs 
er der kaffe, the og rundstykker, middag samt kaffe 
og kage.

Udendørs gudstjeneste i Vøgaslund
VEJRUP-ENDRUM –  Igen i år er der planlagt en uden-
dørs gudstjeneste i Vøgaslund. Den er programsat til 
søndag den 21. juli klokken 14.00. Det er sognepræsten i 
Gørding, Pernille Troldborg, der står for gudstjenesten.

Vejrups golfspillere gør klar til match
VEJRUP – Dysten foregår hos Kaj Lykke Golfklub i 
Bramming, når alle golfspillere i Vejrup sætter hin-
anden stævne til årets match. Det sker søndag den 8. 
september – men det er en betingelse for at være med, 
at man enten bor i Vejrup, er født og eller opvokset i 
byen, gift med, eller bor sammen med, én fra Vejrup. 

SMÅT MEN GODT

Ældreminister Mette Kierkgaard og forstander Lasse 
Iversen Hansen mødtes til grundlovsfest på Kjærgård.

Solgårdens Venner bød til julefest i juni

JULEFEST – De kommunale 
tjenestebiler fra hjemmeple-
jen var i dagens anledning 
forvist fra deres sædvanlige 
pladser. I stedet var der, 
under det overdækkede 
parkeringsområde, dækket 
op ved lange borde med blå 
duge og rigeligt med sidde-
pladser til alle. Foreningen 
Solgårdens Venner bød 
nemlig på juni-julefest for 
alle beboere på Plejecentret 
Solgården i Bramming.

En regulær pølsevogn var 
kørt i stilling og det seks 

mand, og en velsyngende 
kvinde, store Esbjerg Pen-
sionistorkester trakterede 
med musik i bedste Giro 
413-stil. De ældre vippede 
i takt med fødderne og slog 
rytmen an med fingrene på 
bordpladerne. Det var en 
julefest, i juni, der ikke bliver 
glemt lige med det samme.

Før var det strømper
”Faktisk er det anden gang, 
vi gør det. Tidligere gav 
vi hver enkelt beboer en 
julegave, et par strømper, 

En pølsevogn var hidkaldt fra Ribe og Esbjerg Pensionistorkester spillede op i bedste Giro 413-stil, da de ældre, 
sammen med plejecentrets medarbejdere rykkede ud i sommeren for at modtage venneforeningens julegave

Årets julegave kaldte smilene frem hos beboere og personale

Henrik Christensen går i dybden med sit arbejde.Henrik Christensen går i dybden med sit arbejde.
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Afgørelsen faldt på Fanø 

DUMPET – Egnsmuseet i 
Bramming lever ikke op til 
de gældende betingelser for 
at være et statsanerkendt 
museum. Det erkender 
bestyrelsen for det nye 
Museum Vest, der sidste 
efterår kom til verden i kraft 
af en fusion mellem Fiskeri- 
og Søfartsmuseet i Esbjerg 
samt museumsfællesskabet 
Sydvestjyske Museer i Ribe.

Derfor skal museet i Bram-
ming heller ikke være en del 
af fremtiden for Museum 
Vest. Den lille, lokale attrak-
tion på Pederstræde bliver 
skilt ud af fællesskabet – og 
det vil nok senest ske ved 
årsskiftet, mener Lone Saaby, 
der dels er bestyrelsesleder 

hos Museum Vest, dels er 
direktør for organisationen 
Education Esbjerg.

”Vi giver Bramming 
mulighed for selvstændiggø-
relse. Det betyder, at museet 
kan fortsætte sit virke, om 
end i en anden form end 
i dag, eller borgerne kan 
vælge at bruge lokalerne til 
noget helt andet. Det er et 
spørgsmål, der skal afklares 
mellem de kommunale poli-
tikere og de mennesker, der 
bor i Bramming,” fortsætter 
Lone Saaby.

Hun fortæller videre, at 
bestyrelsen for Museum 
Vest traf beslutningen om, 
at de to parter på sigt skal 
i hver sin retning, på et 

bestyrelsesseminar, der 
fandt sted på Fanø i dagene 
omkring Grundlovsdag.

Beslutningen om et brud 
kommer dog ikke som nogen 
overraskelse i Bramming. 
Her har man længe forudset, 
at noget sådant kunne ske – 
nogen har endda betegnet 
det, som det bedste, der 
kunne ske for egnsmuseet, 
og på et borgermøde sidst i 
april var der enighed om at 
nedsætte en arbejdsgruppe, 
der ’skal tage over, når 
Museum Vest slipper’, som 
det blev formuleret. 

Tekst: Jens Bytoft

Museum Vest har truffet sin beslutning – de museale veje 
skilles formentlig ved årsskiftet, mener bestyrelsens leder

Dart-talent på blot 15 år sætter nu kurs mod EM i Litauen

i en time eller to hjemme i 
privaten. 

M i c h a e l  S e e m a n n 
investerer lidt mere i sin 
træning, der også byder på 

to ugentlige ture til Esbjerg. 
Hertil kommer en times 
træning i hjemmet hver 
morgen og yderligere halv-
anden times hjemmetræning 

hver aften. Desuden lyder 
programmet på tre ugent-
lige ture i fitness samt 
mental-træning.

Far vinder for det meste
”Så hvem vinder, når I spil-
ler mod hinanden…?,” lyder 
det oplagte spørgsmål.

”Det gør far,” erkender 
Andreas Seemann, der i 
øvrigt er det yngste medlem 
af familiens børneflok på 
fem – ”men det er nu ikke 
helt rigtigt,” lyder det mildt 
irettesættende fra Randi 
Seemann, ”Andreas vinder 
altså også ind imellem…”

Tekst og foto: Jens Bytoft

Friskole-fædre gravede meterdybe huller i jorden

dagplejemødre og andre 
– og det er vi glade for,” 
forsikrer Anna Lise Lunde 
Petersen.

Initiativet til nyanskaffel-
sen kom fra Anette Tønning 
Christensen, der er pædagog 
på friskolen og i øvrigt mor 
til Frederik i 2. klasse.

Hun er kvinden bag 
ansøgningen til Friluftsrådet 
– den bar altså frugt, og da 
den cement, der skal holde 
de seks stolper på plads i 
de nygravede huller, var 
størknet, kunne de tre nye 
hængekøjer tages i brug.

De tre friske fædre, der, 
efter arbejdstid, smøgede 
ærmerne op i den gode sags 
tjeneste, var John Hurton 

Toft, Henrik Christensen 
og Jens Jensen. Belønningen 
for deres slid var fri adgang 
til en slikskål og adskillige 
sodavand.

Anna Lise Lunde Peter-
sen kan i øvrigt oplyse, at 
Bramming Friskole netop 
har fået både nyt logo og ny 
hjemmeside.

”Den gamle hjemmeside 
var lidt slidt. Nu har vi fået 
en ny, professionel side, 
der også er tilgængelig via 
mobiltelefoner og tablets,” 
oplyser skolelederen, der 
håber, at alle vil tage godt 
imod den nye side.

Tekst og foto: Jens Bytoft

Skoleleder Anna Lise Lunde 
Petersen er her flankeret af de 
frivillige fædre, Jens Jensen, 
John Hurton Toft og Henrik 
Christensen.

Solgårdens Venner bød til julefest i juni

en creme eller noget tredje, 
men beboerne gav udtryk 
for, at de hellere ville have en 
fest – og så blev det sådan,” 
fortæller Ole Viborg, der 
er formand for Solgårdens 
Venner. 

”Første gang lavede vi 
et arrangement med folke-
dans, men denne gang gav 
beboerne udtryk for, at de 
ønskede sig noget med en 
pølsevogn – og da det ikke 
er så spændende at lave et 
udendørs arrangement i 
december eller i januar, gør 

vi det nu, hvor det er blevet 
sommer, solskin og langt 
bedre vejr,” supplerer ven-
neforeningens næstformand 
Doris Nielsen.

Både tykke og tynde
Pølsemanden og hans 
vogn blev fundet i Ribe, 
og ’menukortet’ rummede 
både tykke og tynde, røde 
og ristede, frankfurtere og 
ringriderpølser, selvføl-
gelig med brød, sennep 
og ketchup samt alt, hvad 
der ellers hører sig til, plus 

drikkevarer til at skylle efter 
med.

De medarbejdere, der 
ikke var ude på gader og 
stræder i embeds medfør, 
men i stedet måtte finde 
alternativ parkering til deres 
biler, blev kompenseret med 
en invitation til at deltage i 
festlighederne.

Tekst og foto: Jens Bytoft

En pølsevogn var hidkaldt fra Ribe og Esbjerg Pensionistorkester spillede op i bedste Giro 413-stil, da de ældre, 
sammen med plejecentrets medarbejdere rykkede ud i sommeren for at modtage venneforeningens julegave

Andreas Seemann tager sigte 
mens forældrene, Michael og 
Randi Seemann, hepper på 
en pletter og et godt resultat i 
Litauen.

John Schwartz og Hanne Eiby, der her har fået selskab af museets daglige leder, Søren Byskov,  
i midten, oplyser, at arbejdsgruppen satser på en fremtid med både nye og velkendte aktiviteter.

Museet skifter navn  
til BrammingVærket

NYE TIDER – Bramming 
Egnsmuseum går en ny 
fremtid i møde. For den 
arbejdsgruppe, der aktuelt 
planlægger de nye tider 
kom det ikke som nogen 
overraskelse, at bestyrelsen 
for det nye Museum Vest 
ønsker at udskille det lille 
lokale museum – men der 
er bestemt store ønsker og 
forventninger til et fremti-
digt samarbejde.

”Vi ser positivt på det, 
men benytter også lejlig-
heden til at tage en række 
nye initiativer – og som 
noget af det første foreslår 
vi, at det måske lidt ’stø-
vede’ navn, egnsmuseum, 
får en afløser. Vores bud 
er BrammingVærket. Det 
signalerer en helt anden 
dynamik”, mener Hanne 
Eiby og John Schwartz fra 
arbejdsgruppen.

”Vores plan er ikke, at 
stedet skal fortsætte som et 
egentligt museum, men sna-
rere som et kulturhistorisk 
hus, der rummer en bred 
vifte af både kendte og nye 
aktiviteter”, fortsætter de to 
repræsentanter for gruppen.

Derfor er det også 
arbejdsgruppen agt, at det 
store formidlingsabejde, 
der allerede i dag udgår via 
museet, skal fortsætte, mens 
Museum Vest så må tage sig 
af den rent museale side af 
sagen, hvilket de i øvrigt 
også har pligt til.

Arbejdsgruppen ønsker 
samtidig at huset, det 
tidligere el-værk, bruger 
flere kræfter på ting som 
events, møder, foredrag og 
nok ikke mindst udstillinger 
af forskellig art. Det har 
huset nemlig allerede gode 
erfaringer med. Til gengæld 

ønsker gruppen ikke, at 
huset skal have en fremtid 
som et egentligt spillested. 
Det er der allerede andre, 
der tager sig af.

”Dog er det vigtigt 
at understrege, at vi i 
arbejdsgruppen jo på ingen 
måde er en ny ledelse eller 
bestyrelse for huset, Vi laver 
et forarbejde, et oplæg, og 
så bliver der på et senere 
tidspunkt budt ind til en 
stiftende generalforsamling i 
en helt ny organisation, hvad 
enten det så skal være som 
forening eller selvejende 
institution”, vurderer Hanne 
Eiby og John Schwartz, der 
begge peger på september 
måned som en realistisk 
mulighed.

Tekst og foto: Jens Bytoft

Den gruppe borgere, der arbejder med at sikre en fremtid for 
det nuværende museum, er allerede nået langt med planerne


